

صوت الجنوب/26-11-2008

The Winds & Waves of Change in South-West Arabia

Filed under: South, guest posts — by Jane Novak at 9:19 am on Tuesday, November 25, 2008

A piece that contains some of the names of the 59 southern leaders the regime has issued a warrent for and notes South

Arabia is willing to cooperate with NATO:

The Winds & Waves of Change in South-West Arabia- by Ian Garner

The Key issues in Yemen are:-

1-The predictions of economic collapse in 2009 by many experts although some say in 2011.

2-The probable return of civil war (the sixth) in Sa'da in 09 although the Huthis have very recently announced heir

acceptance of a federal or confederal structure. Sanaa will not accept a confederation.

3-The anti-parliamentary elections (April 09) hand grenades & riots (ongoing) in the South & the North e.g., Hajja. 4-The election of a Government on 1st Nov.08 in the South under the name of South Arabia (first used officially by the UK in 1959: The Federation of South Arabia) with central govt. troops watching-RPGs deterred and many of the troops were Southerners not keen on bloodshed.

A warrant of arrest for 59 prominent members of the South Arabia National Struggle-Movement-Hirak(reported by

Mukalla Press net on 25 October 08). Charges include Sedition, Treason and Cesession.

The South Arabia movement relies upon Security Council Resolutions 924 and 931 of 1994 for renegotiating the unity

accord. If the warrant is enforced it may lead to civil commotion.

5-Somali piracy in the Gulf of Aden with Yemen unable to handle challenges on the ground let alone at sea. Yemen has only 2 vessels capable of reaching the deep waters. The previous Admiral, Ahmad al-Hasani, is in exile in

London leading the Taj opposition organisation.

The fears of Yemen of the intervention of Nato and Russia in the Gulf of Aden was explained by the Saudi newspaper"al-Watan al-Saudia"on Sunday,22 Nov.08: Mukalla in Yemen is the Logistics port of the Somali pirates who pay Yemeni officials for information as confessed during negotiations for the release of the Saudi tanker. Economic collapse will worsen the tensions and the anti-election campaign will intensify. NYMEX & Brent were below

\$50 a barrel (Nov.08) and Yemeni oil trades a lot lower (Yemen is not even part of OPEC).

The South Arabian Parliament of 352 Members(the National Council-al-Majlis al-Watani)will be named within 2 months and a confrontation is inevitable.

الـأربـعـاء, 26 نوـفـمبـر 2008 14:14 - تم الـتحديث في الـأربـعـاء, 26 نوفـمبـر 2008 14:14

Recognition of South Arabia is expected e.g., by Kuwait.

South Arabia is willing to collaborate with NATO in the Gulf of Aden and the Bab al-Mandab Strait(island of

Perim-Mayyun) as international waters are subject to international protection, and South Arabia will respect the right

of innocent passage. The Socotra archipelago was always administered from Aden as the British navy was

well-equipped there followed by the Soviet.

Since the 1986 civil war in Aden the navy was grossly neglected.

Socotra is in fact closer to Pantuland in the Federation of Somalia and Berbera in Somaliland.

Conclusion: at this stage moral help is needed to persuade Sanaa not to take action that will precipitate a civil war.

Names of the leaders of the 59:-

Hasan Ahmad Ba'um(president elect)

Brigadier Nasir Ali al-Nuba

Ali Munassar Muhammad(who met the US & UK ambassadors in Aden clandestinely)

Husain Zaid bin Yahya

Advocate Yahya Ghalib al-Shu'aibi

Dr.Muhammad Ali al-Saqqaf(Sorbonne)

Muhammad Salim Akkush(former minister)

Ahmad Bamu'alim

**Muhammad Tammah** 

Gamal abdul-Latif Obadi

Nasir al-Khabji

Salah al-Shanfara

Shallal Ali Shayi'

Ali al-Shayba Nasir

Shaikh Abdullah Hasan al-Nakhibi

Dr.Abduh al-Ma'tari

Qasim Othman al-Da'iri

Muhammad Sikkin

Nasir Thabit al-Awlaqi

Dr.Nasir Huwaidar

Fadi Hasan Ba'um

The wanted are members of the South Arabia Provisional Govt. and members of the Executive Committees of the 7

governorates of the South.

## المرابط

بالضغط&nbsp&;nbsp; هنا

## رياح وأمواج التغيير في الجذوب العربي

نشرت الصحفية الأمريكية جين نوفاك تقريراً تحت عنوان [(رياح وأمواج التغيير في المجنوب العربي) في موقعها الشهير (جيوش التحرير). وفيما يلي نصه: القضايا الرئيسية في اليمن هي:

- 1 توقعات بانهيار الماقتصاد اليمني في عام 2009 من قبل العديد من الخبراء رغم أن البعض يقول في عام 2011م.
- 2- من المحتمل عودة الحرب الأهلية (السادسة) في صعدة ، بالرغم من أن حركة الحوثيين قد أهلنت مؤخرا عن استعدادها للقبول بفيدرالية أو كونفدرالية إلما أن (سيناتور) صنعاء لا يقبل باتحاد كونفدرالي.
- 3- المقاطعة الواسعة للانتخابات البرلمانية القادمة (قنابل يدوية وأعمال الشغب الجارية في الجنوب وحتى المشمال على سبيل المثال حجة ).
- 4- انتخاب حكومة في المأول من نوفمبر 2008م في الجنوب تحت اسم (الجنوب العربي) وهذا الماسم استخدم لأول مرة رسميا من جانب المملكة المتحدة في عام 1959: (اتحاد الجنوب العربي)بالإضافة إلى مركز حكومي ومشاهدة عدد من القوات التي تحمل أسلحة ردع اربى جي من الجنود المجنوبيين الذين يحرصون على عدم سفك الدماء.

وهذاك أمر بالقبض على 59 من أعضاء وقيادات بارزين في الجنوب العربي من بينهم أبرز قيادات المجلس الوطني لقيادة الحراك السلمي بتهم إثارة فتنة والخيانة.

الحراك الجنوبي يعتمد على قراري مجلس الأمن 924 و 931 الصادر عام 1994 لإحادة

التفاوض والماتفاق على الموحدة ، وأن المزيد من تجاهل الأمر سيؤدي بالبلد إلى حرب أهلية.

5- القرصنة الصومالية في خليج عدن ، واليمن غير قادرة على التعامل مع التحديات على أرض الواقع ذاهيك في عرض البحر.

بينما اليمن لديها فقط سفينتين □ قادرة على الوصول إلى أعماق الماء الذي كان يقودها سابقا الأدميرال السابق ، أحمد الحسني ، وهو في المنفى في لندن يقود منظمة تاج المعارضة.

وتكثر المخاوف لدى اليمن من تدخل حلف شمال الأطلسي وروسيا في خليج عدن بعد ما أوضحت صحيفة " الوطن السعودية " يوم الأحد، 22 نوفمبر 2008م أن ميناء المكلا في اليمن هو ميناء للنقل والإمداد ينطلق منه القراصنة الصوماليون وهو دفع المسؤولين اليمنيين للحصول على معلومات اعترف فيها خلال المفاوضات التي تتم من أجل الإفراج عن الناقلة السعودية &quot.

تفاقم التوترات ومقاطعة اللجان المانتخابية سوف يكثف من المانهيار الماقتصادي. وذلك مع النخفاظ كبير لأسعار المنفط دون 50 دولمارا للبرميل (خصوصا وأن الميمن ليست حتى جزءا من اوبك).

أعضاء برلمان الجنوب العربي (المجلس الوطني الأعلى)الــ 352 سوف يعلن أسمائهم خلال شهرين لمواجهة أمر لا بد منه.

اعتراف متوقع بالجنوب العربي على سبيل المثال من جانب دولة الكويت.

الجنوب العربي مستعد للتعاون مع منظمة حلف شمال الأطلسي في خليج عدن ومضيق باب المندب (جزيرة ميون - يريم) بخصوص المياه الدولية التي تخضع لحماية دولية ، والجنوب العربي سوف يحترام حق المرور البحري ، وأن أرخبيل سقطرى كانت دائما تدار من عدن كما البحرية البريطانية كانت مجهزة تجهيزا جيدا هذاك تليها السوفياتية.

تعرضت البحرية لإهمال جسيم منذ الحرب الأهلية في العام 86م.

خاتمة : في هذه المرحلة يتوجب المساعدة المعنوية اللازمة لإقناع صنعاء وليس لاتخانا إجراءات من شأنها أن تعجل في حدوث حرب أهلية.

من أسماء القادة الـ 🏻 59 المطلوبين امنيا من أعضاء الحراك الجنوبي العربي .

حسن أحمد باهوم (الرئيس المنتخب)

العميد ناصر على النوبة

علي منصر محمد (الذي التقى سفراء الولاايات المتحدة وبريطانيا في عدن سرا)

حسین زید بن یحیی المحامي يحيى غالب الشعيبي الدكتور محمد على السقاف محمد سالم عكوش (وزير سابق) أحمد با معلم محمد طماح جمال عبد اللطيف عبادي ذاصر الخبجى صداح الشنفرة شدال علي شائع الدكتور علي السعدي ذاصر الشيبة الشيخ عبد الله حسن الذاخبي الدكتور عبده المعطري قاسم محمد عثمان الداعري محمد سكين ذاصر ثابت العولقي

الدكتور ناصر حويدر

فادي حسن باعوم